
 

 

 

Emlékszel? 

 

Napra pontosan - 1998. augusztus 23-án – amikor az első tűzijáték rózsa megjelent az 

égbolton, nekünk véget ért az emlékezetes szabadtéri Atlétikai Európa-bajnokság. 

 

Emlékszel, akkor csak annyit mondtunk: MEGCSINÁLTUK!  Akkor nem tudtunk igazán 

felszabadultan örülni, talán a fáradtságtól, talán a feszültségtől, csak álltunk és néztük 

a fényeket a stadion fölött. 

 

Ugye emlékszel mekkora siker volt, ugye emlékszel mennyit dolgoztunk, ugye Te is úgy 

érezted: megérte! Maradandó élmény volt mindnyájunk számára. 

 

A 15 évvel ezelőtti boldog pillanatok felidézésekor ne feledkezzünk meg azokról a 

társainkról, kik már nem emlékezhetnek velünk. 

 

 Mi emlékezzünk most egy főhajtással a Szervező Bizottság közvetlen munkatársaira. 

Schulek Ágoston, Mátraházi Imre, Mindszenty János, Nyerges Mihály, Jeszenszky 

László, Gyulai István, Zsivótzky Gyula, Csépe Imre, Máhrer Emil időt és fáradtságot 

nem ismerő munkájára.  

 

És emlékezzünk sokakra, Bánhidi Bélától Légrádi Margit nénin át, akik sajnos már 

szintén nem lehetnek itt velünk. 

 

Emlékezzünk azokra a kedves, meghitt SZB „ülésekre”, melyeket Besenyei Gabi 

készített élő, s Ágoston tartott, legyen az névnap, vagy Karácsony, vagy Húsvét.  

 

Emlékszem az EB-t megelőző tanulmányutak hangulatára, hasznosságára Helsinkítől - 

Göteborgig. 

 

Emlékszem a korábban nem ismert, de a munka alatt szoros közösséggé formálódó 

munkatársainkra: Naményi Lacitól Seláf Szabolcsig, vagy Sákovics Lidiától Makszin 

Ágiig, milyen klasszul összekovácsolódott csapat lettünk. 

 

 

 



Emlékszel a versenybírói értekezletekre; az előkészületekre; a versenybírók csodálatos 

teljesítményére?  Néhány - kevés versenybírói tapasztalattal rendelkező fiatal, 

„mélyvízbe” kerülve, hogy megállta a helyét!  

Íme, a teljesség igénye nélkül: Gruber Orsi mekkorát alkotott a  Call roomban / azóta 

sem tud megszabadulni ettől a feladattól; Vértesy Kati mekkora feladatot vállalt át Tölg 

Lacitól; Kovács Kriszti nyelvtudásával és atlétikai ismeretével hogy segítette a 

versenyigazgató / szerénységem/ munkáját! 

 

Ne feledkezzünk meg Mátraházi Imiről. Akkor még csekély múlttal a versenyrendezés 

tekintetében, de nagy ismeretanyaggal és nagyon jó családi háttérrel fogott hozzá és 

ma az IAAF vezető munkatársa. 

Smoczer Gyuri, Horváth Kriszti is itt kezdte, ma Európa világversenyeinek elismert 

vezető bírói. 

 

Emlékszel, Rózsa Pista csapata mennyit gyakorolt, milyen jól kitalált koreográfiával 

rakta a gátakat, rajtgépeket. Nagy Tibi és felvezető társainak milyen nehézséget 

okozott a versenyzők fegyelmezet felvezetése. 

 

Ugye emlékszel Bánhidi Maja és Béla önkénteseinek fegyelmezett mozgására. Őket látva 

vette át a világ ezt a típusú „kosarazást”. 

Még mindig előttem van Kollár Pisti csapata, ahogy fegyelmezetten vonulnak és a 

zárónapon integetéssel búcsúznak a versenytől. 

 

Emlékszel, hogy a verseny alatt a talkie walkie-ból alig hallottuk mást, mint „Rózsa Pista 

tedd ezt, tedd azt, ….” és Pista reggeltől estig lótott- futott, intézkedett. 

 

Ugye emlékszel, hogy a versenynapokat követő vezetőbírói eligazításokon csak dicséret 

hangzott el az azóta már szinte csapattagunkká vált Jorge Salcedo szájából. 

 

Emlékszel, hogy mi volt az EB kabala figurájának a neve? Ugye nem, de arra emlékszel, 

hogy azt Zsoffay Robi álmodta meg, az atlétika minden számának mozgását stilizálva, 

találóan kifejezve. Nekem azóta is kedvenc figurám. 

 

Emlékszel az elkövetett hibákra? Emlékszel arra, hogy az orosz maratoni futó hölgy 

mennyire kereste az egyéni frissítőjét az egyik frissítő helyen, nem találta. Nem csoda, 

mi megtaláltuk este a TIC-ben, ki sem vittük. Szerencsére nem sok ilyenre kell 

emlékezni. 

 

 



Te hogy emlékszel? 

 

Te hogy emlékszel Gécsek Tibi nagy dobására, örömére; vagy a két csinos távolugró 

lányunk szereplésére. Gyulai Miklós, Te hogy emlékszel a 4x100 – as váltóra? 

Molnár Zoli, Te hogy emlékszel a vitádra a lovak megnyitó szereplése ügyében. Vagy 

emlékszel, igaz volt-e a bombariadókról elterjedt hír? 

 

Emlékeztek, hogy az akkori kijelölt sportminiszter rakta a lécet a magasugrásnál. 

Dobor Dezső, milyen is volt a médiaközpont? Mekkora volt az általunk „csak” Syma 

falunak nevezett mobil létesítmény? 

 

Emlékeztek a csodálatos közönségre, a verseny hangulatára? 

Emlékszel? Oszd meg velünk emlékeidet, emlékezzünk közösen: MEGÉRDEMELJÜK!!! 

Ha van képes emléked is hozzá, oszd meg velünk azt is! 

    

          Gál László 
            2013. augusztus 23. 

 

 

 


